

澳門地區強制性申報疾病 Notifiable Diseases in Macao

衛生局 Serviços de Saúde

二零一零年八月 Agosto, 2010

強制性申報疾病摘要 二零一零年八月份

本月共錄得 485 例強制性申報疾病個案。

腸病毒感染病例(59 例)較上月(75 例)減少,較去年同月(36 例)增加。**水痘**病例(40 例)較上月(81)減少,較去年同月(16 例)增加。本月申報的**結核病**案例共有 43 例,較去年同期(32 例)增加。在所有結核病個案中,共有 32 例為**肺結核**。

確診新甲型 H1N1 流感病例 (1 例),較上月(4 例)減少。

3 例 **HIV** 個案申報。

本月的強制性申報疾病中無死亡個案。

疾病爆發及重大突發公共衛生事件摘要分別列於表一及表二。

Summary of Notifiable Diseases Cases August, 2010

A total of 485 cases of notifiable diseases were reported this month.

The numbers of notified enterovirus infection cases (59 cases) were notified this month, less than last month (75 cases) but more than the same month of last year (36 cases). The numbers of varicella cases (40 cases) were notified this month, less than last month (81 cases) but more than the same month of last year (16 cases). 43 cases of all forms of **tuberculosis** were reported, more than those in the same month of last year (32 cases). Among all the tuberculosis cases reported, 32 cases were **lung tuberculosis**.

1 **Novel Influenza A/H1N1 confirmed** cases were notified this month, less than last month (4 cases).

3 **HIV** cases were reported.

There was no death case of the notifiable diseases this month.

Summaries of disease outbreaks and emergency public health events are demonstrated in Table 1 and 2 respectively.

表一 爆發或集體事件 Table 1: Events of clusters or outbreaks

事件 Events	發生日期 Date of incidence	懷疑病原 Suspected pathogen	場所 Setting	人群 Population	病例數 No. of cases
--	--	--	--	--	--

表二 重大突發公共衛生事件 Table 2: Major events of public health emergency

事件 Events	發生日期 Date of incidence	發生地點 Setting	病例數 No. of cases	死亡數 No. of deaths
--	--	--	--	--